
 
 

Referat af generalforsamling i Haderslev Kunstforening 

19. marts 2024 

  

1. Valg af dirigent Bestyrelsen indstillede Torben Thy som dirigent.  
Der var ikke forslag til andre, og han blev valgt. 
Torben Thy takkede for valget og konstaterede, at 
generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 
 
69 medlemmer deltog. 
 

2. Fremlæggelse og godkendelse 
af beretning for foreningens 
virksomhed i 2023 ved 
formand Hanne Christiansen 
 

Hanne Christiansen fremlagde sin årsberetning og takkede 
samtidig kasserer Carsten Moos, som ikke ønsker genvalg til 
bestyrelsen, for sit virke. Ligeledes takkede Hanne 
Christiansen vagterne og bestyrelsen for det store arbejde 
der, især pga. stormfloden, har måttet ydes. 
 
Der var ikke kommentarer til beretningen, der kan ses på 
foreningens hjemmeside: haderslevkunstforening.dk 
 
Beretningen blev således godkendt. 
 

3. Aflæggelse og godkendelse af 
regnskab for 2023 ved 
kasserer Carsten Moos 

Carsten Moos gennemgik regnskabet og konstaterede, at 
Kunstforeningen for første gang i mange år kommer ud med 
et positivt resultat, hvilket er meget glædeligt. 
 
Lena Lysemose spurgte ind til underskuddet på godt 4.000 
kr. efter Ferlov foredraget med Hanne Vibeke Holst afholdt 
på og sammen med Haderslev Bibliotek. 
Carsten Moos kunne oplyse, at det viste sig, at Hanne 
Vibeke Holst er en meget dyr foredragsholder. Det er på et 
efterfølgende møde med Haderslev Bibliotek oplyst, at 
Kunstforeningen ikke i modsætning til biblioteket har 
økonomi til at dække så store underskud, og at fremtidige 
arrangementer skal kunne modsvare foreningens formåen. 
 
Regnskabet blev godkendt, og medlemmerne udtrykte 
glæde over det positive resultat. 



 
4. Forelæggelse og godkendelse 

af budget for 2024 samt 
fastsættelse af kontingent ved 
kasserer Carsten Moos. 
Bestyrelsen foreslår uændret 
kontingent. 

 

Carsten Moos gennemgik herefter budgettet for 2024. 
 
Lena Lysemose forespurgte, om kommunen vil dække 
udgifter til husleje mv. i de nuværende lokaler i 
Apotekergade.  
Carsten Moos kunne oplyse, at kommunen er forespurgt, 
men med negativt resultat. Foreningen har været tilbudt 
andre lokaler på kommunens bekostning, som den har 
takket nej til. 
 
Formand Hanne Christiansen tilføjede, at de alternativer, 
kommunen havde tilbudt på deres bekostning, ikke var 
aktuelle, enten fordi lokalerne ikke var egnede til udstilling, 
eller fordi de lå uden for Haderslev by, og foreningen derfor 
skønnede, at det ikke ville give besøgende overhovedet.   
 
Carsten Moos tilføjede, at Kunstforeningen har haft virkelig 
mange besøgende, heraf en del uden forudgående 
kendskab til foreningen, hvilket kun kan ses som en succes 
og dermed et korrekt valg af lokalerne i Apotekergade. 
 
Torben Thy forespurgte til posten Indtægter fra medlemmer, 
hvor mange medlemmer de 55.000 kr. kunne omregnes i. 
Carsten Moos oplyste, at Kunstforeningen pt. har 238 
medlemmer inkl. sponsorer.  
 
Vedr. kontingent foreslog bestyrelsen uændret kontingent, 
og estimeret indkomst herfor uændret i forhold til 
medlemsantal i foreningen. 
 
Der var ikke yderligere spørgsmål til punktet, og budget for 
2024 og uændret kontingent blev godkendt. 
 

5. Behandling af indkomne 
forslag 
 

Der var ikke indkommet forslag. 

6. Forslag til vedtægtsændringer 
 

a. § 3, punkt d. ”Godkendelse af budget og fastsættelse af 
kontingent” ændres til ”Forelæggelse af budget” 

b. § 6, 2. afsnit: ”1-3 suppleanter” ændres til ”1-4 
suppleanter” 
 



 
Dirigenten konstaterede, at behandling af 
vedtægtsændringer kræver tilstedeværelse af min. 2/3 af 
medlemmerne, hvilket ikke kunne opfyldes. 
Der skal således jf. vedtægterne indkaldes til en 
ekstraordinær generalforsamling tidligst 4 uger og senest 8 
uger efter denne generalforsamling. 
 
Erik M. Pedersen gjorde herefter opmærksom på, at man 
ikke i ønsket om ændring af §3, punkt d. kan slette noget af 
paragraffen. Ændringsforslaget skal derfor lyde således: 
”Godkendelse af budget og fastsættelse af kontingent” 
ændres til ”Forelæggelse af budget og kontingent”.  
Herudover skal forslaget godkendes af generalforsamlingen 
til videresendelse til den ekstraordinære generalforsamling. 
 
Begge oplysninger blev godkendt, og forslagene 
videresendes nu til en ekstraordinær generalforsamling jf. 
ovenstående tidsfrist. 
 
Marianne Moos gjorde opmærksom på, at 
generalforsamlingen i 2023 mht. suppleanter dispenserede 
således, at foreningen kunne have 1-4 suppleanter, indtil 
vedtægtsændringen forhåbentlig blev vedtaget.  
Generalforsamlingen var enige om at fortsætte med 4 
suppleanter indtil godkendelse. 

 

7.  Valg af 
bestyrelsesmedlemmer iht. 
Vedtægtens § 6 

a. Nyvalg af 3 bestyrelsesmedlemmer 
På valg er: 
Formand Hanne Christiansen – Modtager genvalg 
Sekretær Marianne Moos – Modtager genvalg 
Kasserer Carsten Moos – Modtager ikke genvalg 
 

b. 1-3 suppleanter (1-4, hvis pkt. 6 a vedtages af 
generalforsamlingen) 
På valg er: 
Tove Sørensen – Modtager genvalg 
Anni Rindum – Modtager genvalg 
Hans V. Bang – Modtager genvalg 
Jeppe Vinum – Modtager genvalg 
 

c. Valg af revisor: 



 
På valg er: 
Henning Christoffersen – Modtager genvalg 
 

d. Valg af revisorsuppleant – Pt. vakant 
 
Bestyrelsen indstiller Susanne Borring Bak som nyt 
bestyrelsesmedlem. 
Der var ikke yderligere forslag til bestyrelsen. 
 
Genopstillede bestyrelsesmedlemmer blev enstemmigt 
valgt sammen med Susanne Borring Bak. 
 

8. Eventuelt Holger Eskildsen stillede spørgsmål til generalforsamlingen 
om, hvordan vi kan få fat i unge mennesker til 
Kunstforeningen/bestyrelsen. Realiteten er pt., at alle 
medlemmer er oppe i årene. 
Hanne Christiansen oplyste, at bestyrelsen er meget 
opmærksom på problematikken og foreslog, at vi (både 
bestyrelse og medlemmer) bruger bla. jubilæumsåret til at 
overveje, hvordan man får fat i nye medlemmer i denne 
kategori.  
Jubilæumsåret vil byde på mange aktiviteter, og måske kan 
foreningen ad denne vej skabe interesse for 
Kunstforeningen. 
 

 
Generalforsamlingen sluttede kl. 20.05, hvorefter Hans V. Bang holdt et interessant foredrag om 
kunst. Herefter gik man over til bortlodning af kunstværker, inden aftenen afsluttedes. 
 
 
Referent: Marianne Enggaard Moos 
 
Referatet godkendt: 
 
 
 
_______________________________ 
Torben Thy Christensen 
Dirigent 
 
 



 
Bestyrelsesmedlemmer: 
 
 
 
 
_______________________________  ________________________________ 
Hanne Christiansen   Carsten Moos 
 
 
 
 
 
_______________________________  _________________________________ 
Marianne Enggaard Moos   Lizza Kristensen 
 
 
 
 
 
_______________________________  ________________________________ 
Alice Juul    Uffe Gram 
 
 
 
 
 
_______________________________   
Anette Strøm     
 


